
Hrastovškem vinogradu; vinogradnik, ki je zločinca 
dobro poznal, je hotel ju s klicanjem pregnati in 
ker se tega vstrašila nista, je vinogradnik za nji
ma ostrelil, ter hudobnejšega tako zadel, da je v 
ta, še nekoliko korakov storivsi, mrtev se zgrudil 
na tla. Bil je ta zločinec zarad svoje divjosti 
obče znan, nihče pred njim ni varen bil, ker je 
vedno z velikim nožem in pištolo oborožan okoli 
hodil; pred nekterimi tedni je celo v tukajšnjem 
cerkvenem zvoniku nekega fanta z nožem tako 
dregnil, da se je kerv curkoma vlila; bil je sicer 
zarad tega v kajho obsojen, pa je sedaj poprej 
umrl, kakor je ovo kazen nastopil. Kakor je 
živel, tako je umrl, pravijo ljudje; dobro, da ga 
ni več!— 

Iz Kostrivnice. Nedelja po veliki gospojnici 
je bila za Kostrivnico veseli dan, kar je močno 
pokanje možnarjev po naših bregovih naznanjalo. 
Blagoslovili so nam takrat č. g. dekan rogački 
podružnico sv. Lenarta. Omenjena cerkev je ena 
najstarejših v rogački dekaniji in je bila do 1768 
tukajšnja farna cerkev. V kterem stoletju se je 
bila pozidala, to se do zdaj še ni našlo zapisa
no. Brščas so imeli že nekdajni celjski grofi ž 
njo opraviti, kajti njihov grb se vidi vdelan v goti
škem oknu za velikim altarjem. Ponovil je cerkev 
zdaj od znotraj kostrivnički rojak pozlatar g. Anton 
But. Pri svojem delu se je ravnal po nasvetih, 
kakor jih daja gračko cerkveno umetnijsko društvo 
(Kristl. Kunstverein.) Tisto društvo nasvetuje, naj 
se podobe svetnikov i. t. d. čisto ne pozlatijo, 
ampak vmes pobarvajo (polvchromirt,) kar vse lepše 
stoji. Je kaka podoba čisto pozlačena — v časih 
se celo škornji pozlačeni nahajajo — se od sa
mega zlata nič ne vidi. Je pa umetno zrezlana 
podoba pobarvana in le vmes pozlačena, se ve
liko lepše kaže. Po tem načinu je naš pozlatar 
cerkev okusno in lepo okinčal. Sme se torej p. n. 
larnim predstojništvom priporočati. 

Iz Ljutomera. ( V i n s k a k u p č i j a ) . Dne 15. 
avg. je zborovalo tukajšnjo „viuorejsko društvo", 
ter se je med raznimi pogovori in nasveti gledč 
prodaje vina sklenilo, da se bode počemši s totim 
letom za vinorejce in kupce vpeljala „ n a z n a 
n i l n a k n j i g a za v ino" , v kateri lehko vsak, 
kdor ima vino na prodaj, naznani, pri kom naj 
kupec vino išče. Na toto novo naredbo upozoru
jem vsakega posestnika iz ljutom. okolice, ker 
kakor je znano, prodajalo se je naše vino po na
vadi po posrednikih (sensalih) ali ,,mešetarjih". 
Sensali ali mešetarji 80 sicer potrebni pri trgov
stvu ; da bi pa morali biti pri prodaji in kupovanju 
vina, tega menda nikdo kot silno ne spozna. Po
sebno, ker ravno pri nas so sensali ne le posest
nikom, nego tudi kupcem na škodo; kajti mešetar 
je ptič, ki ima dober kljun, laže, govori vsakemu 
do duše, na zadnjič pa vendar le ogoljufa posest
nika in kupca. Enkrat prigovarja kupcu, da naj 
ne kupi vina pri Arnetu ali Blažetu, ker je pre
slabo; precej pa, kedar Arne ali Blaže njemu 

Od sv. Marjeti pri Pesnici. V petek 24. 
Avgusta je ogenj popalil hleve Jurja Muleca v 
Loženah. Opoldne je začelo v hlevu goreti in v 
nekterih trenutkih je bil veliki s slamo kriti, leseni 
hlev ves v plamenu. Zgorel je lep in dragžrebec; 
kobilo z malim žrebetom so sicer oteli, vendar od 
ognja hudo opečeno. Zgorela je vsa že spravljena 
živinska krma, škode razun hleva je više 800 
gold : k sreči je hlev bil zavarovan. Hišna poslopja, 
ktera so le nekoliko korakov od hleva oddaljena, 
so z velikim trudom redili. Tisti petek večer 
sta 2 znana hudobneža hotla grozdje krasti v 

Dopisi. 



obljubi purana, nagovarja kupca, kako da je to 
izvrstno vlao, da boljšega ni v celi okolici. In kaj 
pa kupec? — No ta se zanaša na mešetarja in 
dobro njeiru plača misleč, da ta njemu poišče 
najboljšega vina. Na ta način pojema zaupljivost 
v našo izvrstno ljutomerščino, in če bo tako šlo 
naprej, ne bodemo mogli kmalu svojega izvrstnega 
vina prodati. K temu pa še v zadnjih letih so nam 
naši mešetarji začeli cel6 kupce pošiljati na Oger
sko češ, da so ogerska vina ravno tako jaka, 
kakor ljutomerska, in res naše vino je po takem 
prišlo v diskredit. Ne bode toraj druge pomoči, 
nego znebiti se prvič mešetarstva in drugič vpeljati 
v Ljutomeru sejme za vino. Zavoljo tega bode 
vpeljana ova „ n a z n a n i l n a k n j i g a " . V to 
knjigo namreč posestnik, ki bode hotel svoje vino 
brez mešetarja prodati, da vpisati svoje ime, go
rice, koliko vina ima in ceno; kupec pa si vino 
poišče in poskusi sam. Garancijo, da je to res 
tisto vino, ki je naznanjeno, prevzame „vinorejsko 
društvo". Sejmovi za vino bodo dvojni: prvi za 
mošt precej po bratvi v prvi polovici meseca no
vembra; za vina pa od 1.—15. februarja. Toti 
sejem pa se letos Še ne more odpreti, ker ni zanj 
nobenih priprav in tudi še niso od vis. minister
stva potrjeni. Želeti bi bilo, da bi se vinorejskega 
društva vdeležilo več kmetov, ker društvo dobiva 
podpore, katero deliva med ude in posestnike, da 
bi popravili svoje gorice. J. K. 

iz slov. graškega okraja. (Novi o k r a j n i 
z as top) ima sedaj svojega narodnega načelnika 
in jegovega namestnika. G. Bart in g. Bošnar 
sta v ta posel bila od cesarja potrjena in sta 18. 
au gusta prisegnila vpričo novega vodje c. k. gla
varstva g. Rupnika. Ta prigodek nam je bil jako 
všeč; kajti prestrigel je ono sejo starega okraj
nega zastopa, ktero je bil gospod načelnikov 
namestnik poprejšnjega okrajnega zastopa na 22. 
avgusta sklical, da bi se seveda vzmislu po
prejšnje nemčurske večine 2 nova uda v okrajni 
šolski svet volila in da bi se slovenskemu okraju 
hranilnica, za ktero je moral celi okraj dober 
stati, fz reservnim fondom 6000 gold. vred vzela 
in mestu izročila. Toda namesto razpisane seje 
starega okrajnega zastopa, bila je 22. avg. seja 
novega okrajnega odbora, pri kteri so se za celi 
okraj važne reči razpravljale. Kar slovenjgraški 
rotovž stoji, se še tam nikdar ni kako uradno slo
vensko pismo pisalo, kakor pri tej seji 22. avg., 
koje zapisnik seje od kraja dokonča ves sloven
ski pisal. Ko je glasoviti Lohninger to strašno hu
dodelstvo zapazil, je od same jeze kar le skakal! 
Pa vse ni nič pomagalo; večina ga je opomnila 
na postavno pravico, slovenskega jezika pri urado
vanji posluževati se in da je bil nemčurski okrajni 
zastop v svoji prvi dobi pod načelništvom g. Loh
ningerja celo sklep storil, da se v slovenjgraškem j 
okrajnem zastopu slovenska beseda še črhniti ne 
sme. Gospod načelnik je po slovenskih okrožnicah 
gospode okrajne zastopnike na 5. september k seji 

sklical, pri kteri so se jako važne reči razprav
ljale, o čemur bodemo prihodnjič poročali, cenam 
kdo kaj naznani. 


